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Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 3. september 2021.  

Spørgsmål nr. 340: 

”Vil ministeren uddybe forklaringen om ydelsesstøtte til almene boliger, og oplyse 
hvori de ændrede budgetteringsforudsætninger består, jf. § 13.81.01. i forslag til fi-

nansloven for 2022?”  

Svar: 

På FL21 er det forudsat, at der gives tilsagn til 5.074 almene boliger i 2021, mens der 

på FFL22 er forudsat, at der gives tilsagn til 5.300 almene boliger i 2022. Anskaffel-

sessummerne for de enkelte boligtyper i 2022 er fastsat på baggrund af de faktiske an-

skaffelsessummer i 2019. Der er mindre ændringer i den forventede inflation fra FL21 

til FFL22, mens der på FFL22 er forudsat et lavere renteniveau end på FL21.  

Baggrunden for, at der på FFL22 er opført en negativ udgiftsbevilling på -545,6 mio. 

kr. i 2022 på 13.81.01. Ydelsesstøtte til almene boliger er, at det skønnes, at beboerbe-

talingen samlet set over 40 år overstiger ydelsen på realkreditlånet, primært på grund 

af det lave renteniveau.  

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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